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Dag för justering Utses att justera 
29 april 2019 Johan Nilsson (M) och Stefan Johansson (S) 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………...... 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

……………………………………… 

Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande 
 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim  

Sekreterare 

 

§§ 1–27 

Antal blad 40 
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Sammanträde torsdag 25 april 2019 kl. 18.00–19.15 

Plats: Medborgarkontoret, Älvsjö 

 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/närvarolista 

 

Utses att justera 

Ordförande Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande Stefan Johansson (S) 

 

Omedelbar justering 

§§ 5, 6, 9, 10, 11, 12, 25 och 26 

 

 

 

 

       

……………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

………………………………… 

Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande 

 

 

 

 

…………………………………. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Stefan Johansson (S) utses att tillsammans med 

ordförande Johan Nilsson (M) justera protokollet. 

 

Tid för justering: måndag 29 april 2019 
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§ 2 
Upprop 

Upprop förrättas och tjänstgöringslistan fastställs. Närvaron 

redovisas i protokollet. 
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§ 3 
Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställs. 

  



 

 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Sammanträdesprotokoll 

25 april 2019 

Sida 9 (36) 

 

 

§ 4 
Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäls att protokoll daterat den 7 mars 2019 justerades 11 mars 

2019. 
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§ 5 
Underlag för budget 2020 med inriktning 2021-2022 

ÄLV 2019/121  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag till budget 2020 med 

inriktning 2021 och 2022 samt överlämnar ärendet till 

kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på arbetet med 

fortsatt förskoleutbyggnad och projektering av en ny 

förskola om sex avdelningar i kv. Snabelskon, Sulvägen 62 i 

Solberga. 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen har beskrivit faktorer som har stor påverkan 

på verksamhetens utveckling och ekonomi under perioden 2020, 

2021 och 2022. Utgångspunkten för analysen är förändringar i 

omvärlden och utmaningar i den egna verksamheten som ska 

användas som underlag i det kommande budgetarbetet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 27 mars 2019. 

Förslag till beslut från (S) 

Stefan Johansson med flera (S) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut enligt nedan. 

Stadsdelsnämnden beslutar  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut samt 

2. Att därutöver anföra 

  

Stockholm står under kommande år inför stora demografiska 

utmaningar. Samtidigt som vi blir fler äldre, med större vård- och 

omsorgsbehov, fortsätter antalet barn och unga att vara högt. 

Sammantaget innebär det att staden även kommande år behöver 

investera i en växande stad för att klara behoven inom exempelvis 

skola och omsorg. 

  

I detta läge valde den borgerliga majoriteten i Stockholms stad att 

sänka skatten. En skattesänkning som de hävdade skulle finansieras 

av skattetillväxt och effektiviseringar. Eftersom skattetillväxt 

genom fler medborgare sällan kommer utan ökande behov (som ska 

betalas med just den skattetillväxten) tvingas nu de flesta 

verksamheter till långtgående nedskärningar, som även kallas 

effektiviseringskrav. För många verksamheter är budgeten lägre för 

år 2019 än vad de reella kostnaderna var under år 2018, samtidigt 
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som priser, löner och behov ökat. Det är lätt att se att sparkraven 

gått långt utöver det som är att förvänta sig av effektiviseringar. Det 

leder nu därför till kvalitativa försämringar i många av de 

verksamheter som betyder mest för stockholmarna. Samtidigt 

försöker nämnderna leva upp till mål helt utan motsvarande 

finansiering vilket leder till att de inte klarar att skära ner i den takt 

som en finansierad budget skulle ha krävt. 

  

Att utvecklingen nu därför är problematisk understryks av 

stadsledningskontoret som i sin månatliga ekonomiska rapport till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott konstaterar att inledningen på år 

2019 inte varit hållbar. 

  

Kontoret skriver bland annat: Skatter och generella statsbidrag m.m. 

baseras på senast kända prognos. Ökningen beräknas till 1,9 procent 

jämfört med samma period 2018. Skatteintäkternas begränsade 

ökning beror av lägre utdebitering 2019 och en beräknad negativ 

slutavräkning. I jämförelse med nettokostnadsutvecklingen på 4,4 

procent ökar skatterna i långsammare takt, en skillnad som inte är 

hållbar på lång sikt. 

  

Sett till hela finansieringen är situationen än värre eftersom denna 

bara ökar med 1,1 procent samtidigt som kostnaderna ökar med 4,4 

procent. 

  

Bakgrunden till de stigande kostnaderna är i grunden en 

demografisk utmaning med fler äldre och fler barn i skola och 

förskola som kräver stora investeringar i en växande stad. Dessa tar 

sig uttryck i både behov av lokaler och ökande krav på 

kompetensförsörjning. Samtidigt försvagas finansieringen till följd 

av det politiska beslutet om lägre utdebitering. Tydligast blir detta 

om man jämför stadsledningskontorets sammanställning av 

ekonomin för årets två första månader i motsvarande ärende från år 

2018. Då ökade finansieringen mellan januari/februari 2018 jämfört 

med januari/februari 2017 med 4,8 procent medan nettokostnaderna 

bara steg med 2,2 procent. Motsvarande period i år 2019 uppvisar 

alltså ökade kostnader om 4,4  procent, men bara en 

finansieringsökning om 1,1 procent. 

  

Även i Älvsjö  stadsdelsnämnd framgår denna underbalansering 

med all önskvärd tydlighet genom främst översyn av nedskärningar 

inom stadsdelsförvaltningen, i en stadsdel som enligt prognosen ska 

öka med 6 procent. Det är motsatsen till det som behövs utifrån de 

utmaningar stadsdelen står inför. Vi behöver i nuläget fler personer 

som kan bistå alla nya Stockholmare som behöver rådgivning för att 
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hitta en egen försörjning och boende. Vi behöver också lägga stort 

fokus på utveckling av förskolan för att bli en mer attraktiv 

arbetsgivare inom området för att kunna fylla upp det behov av 

pedagoger och personal förskolorna i Älvsjö behöver.  

I en stadsdel som har stora behov av gemensamma platser för både 

unga som vuxna för att fortsätta arbeta med det förebyggande 

trygghetsarbetet är det ett stort problem att resurstilldelningen till 

kulturen är så låg, den behöver kraftigt öka så vi kan bygga ett stad 

för alla, istället för några. 

  

Den utveckling vi nu ser, visar tydligt att det är Älvsjöborna som 

kommer få lida av minskade framtida investeringar, större 

barngrupper i förskolan, minskad hjälp för att ges plats i vårt 

gemensamma samhälle. Vi tror och vet att vi kan bättre än såhär. 

  

En kommunledning som prioriterar välfärd framför stora delar 

ofinansierad skattesänkning borde ompröva de beslutet och 

möjliggöra verksamheterna för att ge medborgarna bra service. En 

grund för detta är ändrade planeringsramar för åren 2020 till 2022. 

 

Förslag till beslut från (SD) 

Roland Johansson (SD) yrkar bifall till eget förslag till beslut enligt 

nedan. 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att avslå förvaltningens förslag 

till beslut. 

2. Sverigedemokraterna anför därutöver följande: 

 

Sverigedemokraterna har i kommunfullmäktige lämnat in en 

reservationsbudget som även avser Stadsdelsnämnder inklusive 

sociala delegationer. Vi vill därför yrka avslag till beslutsärendet 

med hänvisning till de riktlinjer vi tagit fram i vår 

reservationsbudget.  

 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och förklarar att 

nämnden beslutar att bifalla förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande från (V) 

Mattias Håkansson med flera (V) anmäler ett särskilt uttalande.  

 

Den borgerliga majoritetens budget för 2019 kommer innebära stora 

besparingar inom flertalet verksamhetsområden. Flera 

verksamhetsområden har inte fått tillräckliga medel för att möta 
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löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt för att 

åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Det är ännu för tidigt att 

dra några långtgående slutsatser ur månadsrapporterna, men 

generellt är det helt enkelt inte möjligt att satsa och utveckla 

verksamheterna med stora besparingskrav och minskad budget. 

Vi är mycket oroade för hur utvecklingen ska fortsätta de 

kommande åren. Nedskärningar drabbar inte bara brukare utan 

givetvis även stadens medarbetare. Vi ställer oss frågande till hur 

majoriteten ska värna om medarbetarnas delaktighet och hälsa i 

samband med att många personalgrupper ska minskas.  

Majoriteten talar sig varma om trygghet i form av poliser, men 

glömmer bort den förebyggande tryggheten där små barn får vara på 

en välfungerande förskola med utbildade pedagoger som mår bra på 

jobbet, ungdomar får möjlighet att utvecklas och mötas, där de 

anställda utvecklas och är motiverade och äldre får tillgång till 

social stimulans och aktiv vardag. 

 

Ombildningar 
Om den blågröna majoritetens ombildningar genomförs såsom de 

hoppas, riskerar det inte bara att medföra stora konsekvenser för 

den reguljära bostadsmarknaden utan också för stadsdelarnas 

möjlighet att tillgodose behovet av försöks- och träningslägenheter. 

De allmännyttiga bostadsbolagen står för i princip samtliga 

hyreskontrakt för försöks- och träningslägenheter. Om det 

kommunala bostadsbeståndet minskar innebär det att socialtjänsten 

kommer att få svårare att hitta hyreskontrakt eftersom privata 

hyresvärdar har högre inkomstkrav.  

Det är en beklaglig utveckling som kunde ha undvikits med andra 

politiska val, och samtidigt innebär dessa val att stadsdelarna nu 

ställs inför nya utmaningar.   

 

Barn, kultur och fritid 
Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 

fritid och totalt minskade de stadens totala budget med 66 miljoner 

2019. Vi känner stor oro inför att nedskärningarna ska fortsätta och 

att det förebyggande arbetet för barn och unga ska försämras 

snabbt. En välutvecklad och fungerande förebyggande verksamhet 

är väldigt viktig för att skapa en sammanhållen stad där alla 

människor har jämlika livschanser. De demokratimedel som 

fördelats i staden för att stärka den lokala demokratin är indragna 

och vi undrar hur de verksamheter och arbetssätt som byggdes upp 

inom ramen för de lokala utvecklingsprogrammen ska fortsätta leva 

med minskad finansiering.  

 

Arbetsmarknadsåtgärder 
På nationell nivå gäller en  budget genomdriven av de borgerliga 

partierna med stöd av Sverigedemokraterna. Budgeten innebär 

bland annat grova nedskärningar inom Arbetsförmedlingen som nu 

börjar genomföras. Dessa kommer att få tydliga konsekvenser inte 
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bara för de geografiska områden där förmedlingskontor läggs ned, 

utan inte minst för många av Arbetsförmedlingens användare.  

Hit hör flera grupper som idag står långt ifrån arbetsmarknaden. 

Dessa riskerar nu, på grund av privatiseringsiver, att hamna i klorna 

på oseriösa aktörer – eller att hamna utanför. Många kommer 

hamna hos socialtjänsten, jobbtorg och andra kommunala instanser.  

För detta behöver kommuner och stadsdelsnämnder ha 

handlingsberedskap såväl i form av åtgärder som ekonomiska 

medel.  

 

Förvaltningen bör ha en högre ambition än att ordna fram fler OSA-

platser hos ospecificerade anordnare. Personer ur berörda grupper 

bör kunna anställas inom förvaltningen och verksamheterna inom 

ramen för andra former av anställningsstöd och eventuellt även utan 

sådant stöd.  

 

Förskola 
Vi önskar att staden fortsätter arbetet med att 

kompetensutvecklingssatsningen i förskolan, bland annat genom att 

anställa fler förskollärare och utbilda fler barnskötare. Den blågröna 

majoriteten har infört generella effektiviseringskrav även i 

förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 

barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.  

Barngrupperna behöver inte bara minska i antal barn, utan det 

behövs också fler utbildade pedagoger.  

 

Äldreomsorg 
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, vi har svårt 

att se hur äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten med 

dessa förutsättningar. Vi anser att det är högt prioriterat att fortsätta 

att utveckla aktivitetscenter för äldre, tryggt mottagande i hemmet 

och ramtid i hemtjänsten de kommande åren. Samtidigt finns 

ljuspunkter i form av rimlig framförhållning inför kommande 

ålderspucklar samt att Älvsjös hemtjänst förbättras löpande och 

människors förtroende för den ökar. Allt fler brukare inom vår 

kommunala hemtjänst möjliggör stordriftsfördelar och att kunna 

bryta kostnadsutvecklingen.  

Men även här behöver vi tyvärr varna för att de blågröna i 

stadshuset och deras ambitioner om ökad konkurrensutsättning 

riskerar slå mot egenregiverksamheterna.  
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§ 6 
Delegation avseende återsökning av statsbidrag samt 
överklagande av avslagsbeslut eller dom i ärende eller 
mål om återsökning av statsbidrag  
ÄLV 2019/114 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till 

arbetsmarknadsförvaltningens samordnare vid 

statsbidragsgruppen rätt att ansöka om återsökning av 

statsbidrag från Migrationsverket samt rätt att överklaga 

avslagsbeslut eller dom i ärende eller mål om återsökning av 

statsbidrag. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att ärendegrupp om återsökning 

av statsbidrag förs in i nämndens delegationsordning. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Enligt stadens reglemente för nämnderna äger varje nämnd själv, 

eller genom ombud, rätt att föra stadens talan i alla mål och ärenden 

inom sitt verksamhetsområde. Stadens insatser för 

flyktingmottagande finansieras delvis med statsbidrag. Sedan 2013 

ansvarar statsbidragsgruppen, en enhet vid arbetsmarknads-

förvaltningen, för att samordna stadsdelsnämndernas återsökning av 

statsbidrag. För att tydliggöra rätten för 

arbetsmarknadsförvaltningens samordnare vid statsbidragsgruppen 

att ansöka om återsökning av statsbidrag från Migrationsverket, 

samt överklaga avslagsbeslut eller dom i ärende eller mål om 

återsökning av statsbidrag, behöver nämnden delegera denna 

beslutanderätt.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden delegerar rätt till  

arbetsmarknadsförvaltningens samordnare vid statsbidragsgruppen 

att ansöka om återsökning av statsbidrag från Migrationsverket samt 

att överklaga avslagsbeslut eller dom i ärende eller mål om 

återsökning av statsbidrag. Förvaltningen föreslår vidare att detta 

ärende förs in i nämndens delegationsordning. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 31 mars 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

 



 

 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Sammanträdesprotokoll 

25 april 2019 

Sida 16 (36) 

 

 

§ 7 
Boendeplan för äldre 
ÄLV 2019/130 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner boendeplan för äldre i regionen 

Västra Söderort 2019.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen och 

Älvsjö har enligt uppdrag från äldreförvaltningen reviderat den 

gemensamma äldreboendeplanen för regionen Västra Söderort. 

Målen med den stadsövergripande boendeplanen är att tillgodose 

behoven av bostäder för äldre.  

 

Äldres hälsa är avgörande för behovet av omsorg. I Stockholm har 

medellivslängden för kvinnor och män ökat stadigt under de senaste 

åren och snabbast har ökningen varit för män. Samtidigt som 

medellivslängden ökar, minskar behovet av omsorg.  

 

Förvaltningens bedömning är att utbudet av vård- och 

omsorgsboende kan tillgodose behovet under de närmaste åren. Det 

finns ett behov av modernisering och upprustning av boendena. 

Förvaltningen anser att omställning och renoveringsbehov bör  

prioriteras den närmaste tiden.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 

boendeplanen för äldre 2019. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 5 april 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 8 
Boendeplan för personer med funktionsnedsättning 
enligt LSS och SoL 
ÄLV 2019/60 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner boendeplanering för personer 

med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL i regionen 

Västra Söderort 2019. 

2. Till förvaltningen bifogas funktionshinderrådets synpunkter. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har tillsammans med Hägersten-Liljeholmen och 

Skärholmen tagit fram underlag till boendeplan för personer med 

funktionsnedsättning enligt LSS och SoL i regionen Västra 

Söderort.  

 

Målen med den stadsövergripande boendeplanen är att tillgodose 

behoven av bostäder med särskild service samt att minska antal icke 

verkställda beslut och antal placeringar utanför valfrihetssystemet 

avseende dessa bostäder.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 

boendeplanen för personer med funktionsnedsättning enligt LSS 

och SoL 2019. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 3 april 2019. 

 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2019-04-16 

Rådet anser att spännvidden i boendekategoriseringen är otydlig och 

framför att kategoriseringen riskerar att exkludera vissa grupper ur 

boendeplaneringen. Rådet saknar också en behovsanalys för åren 

framöver i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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§ 9 
Riktlinjer för direktupphandling 
ÄLV 2019/132 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden fastställer riktlinjer för direktupphandling 

i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att 

besluta om mindre väsentliga ändringar i riktlinjerna för 

direktupphandling. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

En ändring i regler för ekonomisk förvaltning när det gäller 

direktupphandling innebär att respektive nämnd ska fastställa 

riktlinjer för användning av direktupphandling. Riktlinjerna ska 

utgå från stadsledningskontorets tillämpningsanvisning för 

direktupphandling som anger miniminivåer för de lokala 

riktlinjerna.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fastställer riktlinjer för 

direktupphandling enligt detta tjänsteutlåtande. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 3 april 2019. 

 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 10 
Ansökan om serveringstillstånd från ICA Älvsjö/Captains 
Corner 
Svar på remiss från socialförvaltningen, SoN 9.1.1-3780/2019 
ÄLV 2019/123 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteut-

låtande och överlämnar det som svar på socialförvaltningens 

remiss. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har fått ICA Älvsjös/ Captains Corners ansökan 

om serveringstillstånd på Svartlösavägen 181 på remiss från 

socialförvaltningen. Förvaltningen har inget att invända emot 

ansökan.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 31 mars 2019. 

Förslag till beslut från (V) 

Mattias Håkansson med flera (V) yrkar att stadsdelsnämnden avslår 

förvaltningens förslag till beslut samt att stadsdelsnämnden 

rekommenderar tillståndsenheten att neka serveringstillstånd.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Nilsson (M) och Torbjörn Erbe (M) yrkar bifall 

till förvaltningens förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen 

mot varandra och förklarar att nämnden beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande från (V) 

Mattias Håkansson med flera (V) anmäler ett särskilt uttalande.  

 

Ökad tillgänglighet till alkohol ger ökad alkoholkonsumtion. Det 

sambandet är väl vetenskapligt belagt. Att ge serveringstillstånd till 

en livsmedelsbutik vore för all del inte den första gången. Men det 

är likväl inte ett odramatiskt beslut. Historiskt har det funnits skäl 

och praxis att begränsa tillstånd till särskilda sorters lokaler och 

verksamheter. Vi oroas för att detta blir en trend där 

alkoholförsäljning sker på allt fler ställen, där alkoholen 

avdramatiseras och blir vardagsmat i allt fler situationer.  

 

Det riskerar i sin tur att bryta den positiva trenden där 

alkoholkonsumtionen minskar bland unga. Alkohol i 

livsmedelsbutiker bör inte hanteras som om det handlade om vilken 
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krog som helst. I avsaknad av mer analys och beslutsunderlag kan 

vi inte tillstyrka förvaltningens förslag 
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§ 11 
Överenskommelse om omhändertagande av avlidna 
mellan hälso- och sjukvårdsförvaltningen och 
kommunerna i Stockholms län   
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2019/182 
ÄLV 2019/115 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Överenskommelse om omhändertagande av avlidna mellan hälso- 

och sjukvårdsförvaltningen och kommunerna i Stockholms län, 

daterad mars 2017, tydliggör kostnader, administrativa rutiner och 

ansvarsfördelning för transport och bårhusförvaring. 

Landstingsfullmäktige antog överenskommelsen i november 2018 

och kommunerna i mars 2019. 

 

Den långa handläggningstiden hos landstinget har inneburit att 

prisuppgifter och vissa referenser i överenskommelsen blivit 

inaktuella och kommer att uppdateras. Dessa uppgifter innebär 

ingen förändring av huvudinnehållet i överenskommelsen. Senast 

april 2019 ska en uppdaterad version av överenskommelsen vara 

klar.    

 

Förvaltningen ställer sig positiv till uppdateringen av prisuppgifter 

och vissa referenser i överenskommelsen om omhändertagande av 

avlidna.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 1 april 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 12 
Förändringar i SL-trafiken 2019-2020 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2019/302 
ÄLV 2019/77 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Till remissinstansen bifogas funktionshinderrådets 

synpunkter. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Reservation från Mattias Håkansson med flera (V) till förmån för 

eget förslag till beslut.  

Ärendet 

Stockholm har en stark befolkningstillväxt, inte minst i söderort, 

vilket förutsätter en attraktiv kollektivtrafik för att skapa en hållbar 

stad. Förvaltningen önskar se bättre tvärförbindelser i söderort, och 

högre turtäthet på bussarna. 

 

Förvaltningen framhåller att SL behöver ta hänsyn till de två nya 

stora målpunkterna Kämpetorps idrottshall och den utbyggda 

Kämpetorpsskolan. De kommer att öka antalet resenärer på linjerna 

161 och 173 som trafikerar Älvsjövägen.  

 

Vidare önskar förvaltningen se ökad turtäthet på linje 142 genom 

Solberga, där det uppstår trängsel under stora delar av dagen, och 

resenärer inte alltid kommer med. Linje 144 och 165 behöver också 

ses över då framför allt långa väntetider i lågtrafik upplevs otryggt, 

och de som kan istället väljer bilen.  

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 4 april 2019. 

Förslag till beslut från (V) 

Mattias Håkansson med flera (V) yrkar att stadsdelsnämnden 

beslutar följande. 

1. Att på sidan 1, tredje stycket under sammanfattning, ändra 

meningen till ”Vidare önskar förvaltningen se ökad turtäthet 

och fler barnvagnsplatser på linje 142 genom Solberga”. 

2. Att på sidan 3, i slutet av tredje stycket, lägga till meningen: 

”Linjen kan även trafikeras av andra busstyper som erbjuder 

fler platser för barnvagnar och rullatorer.”  

3. Att i övrigt godkänna förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande Johan Nilsson (M) och Roland Johansson (SD) yrkar 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. Ordförande ställer 

förslagen mot varandra och förklarar att nämnden beslutar i enlighet 

med förvaltningens förslag till beslut. Mattias Håkansson med flera 

(V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2019-04-16 

Rådet anser att turtätheten avseende linje 144 bör återgå till 20-

minutersintervall vid lågtrafik. Vidare bör antalet sittplatser utökas 

vid busshållplatsen i stationshuset vid Telefonplan. Rådet 

understryker också som tidigare det mycket angelägna behovet av 

rulltrappor i nedåtgående riktning vid Älvsjö station. 
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§ 13 
Ekonomiska månadsrapporter 
ÄLV 2019/136 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporterna till handlingarna.  

Ärendet 

Ekonomiska rapporter för februari och mars anmäls.  
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§ 14 
Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
ÄLV 2018/84 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och protokolls-

utdragen. 

Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 19 februari 2019 till och med 31 mars 2019 anmäls. 
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§ 15 
Redovisning av verkställda och ej verkställda beslut till 
IVO enligt SoL och LSS, kvartal 1/2019 
ÄLV 2019/112 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger redovisningen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal 

redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om 

bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre 

månader från datum för gynnande beslut. Kommunen ska också  

rapportera om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt 

samt rapportera så snart ett tidigare icke-verkställt beslut har 

verkställts. 

 

För kvartal 1/2019 har två ärenden inom LSS rapporterats som 

verkställda. Åtta ärenden inom LSS har rapporterats som ej 

verkställda. Ett ärende har avslutats utan att verkställas.  

 

Ett ärende som rör omsorg för personer med funktionsnedsättning 

(SoL) har anmälts som verkställt och ett annat som ej verkställt.  

 

Tre ärenden inom äldreomsorg (SoL) har anmälts som ej verkställda 

och ett ärende som verkställt. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 1 april 2019. 
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§ 16 
Revidering av samverkansavtal med Micasa gällande 
särskilda boendeformer med mera  
Kontorsutlåtande  

ÄLV 2019/33 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger kontorsutlåtandet till handlingarna.  

Ärendet 

Förvaltningen välkomnar särskilt de skrivningar som förtydligar 

ansvarsfördelningen och som trycker på vikten av samarbete mellan 

Micasa och stadsdelsförvaltningarna, ”koncerntänk”, i det uppdrag  

de gemensamt har att ta ansvar för 

 

Förvaltningen välkomnar även den tolkningsgrupp som inrättas i 

syfte att löpande utvärdera och tolka samverkansavtalet. 

 
Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett kontorsutlåtande 

daterat 4 april 2019. 
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§ 17 
Medborgarbudget   

ÄLV 2019/129 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

genomförd medborgarbudget och lägger den till handlingarna.  

 

Ärendet 

Mot bakgrund av kommunfullmäktiges aktivitet i budget 2018 att 

rörande ”kvinnors organisering” samt stadsdelens egen aktivitet att 

stärka ungas organisering, gav Älvsjö stadsdelsnämnd förvaltningen 

i uppdrag att under 2018 genomföra en medborgarbudget inriktning 

på unga flickors delaktighet och inflytande.    

 

Enheten för fritid, tillhörande Avdelningen förskola och fritid, fick i 

uppdrag att tillsammans med Ungdomens hus i Älvsjö organisera 

och genomföra medborgarbudgeten inom målgruppen unga tjejer 

mellan 13-18 år.  Den arbetsgrupp som organiserades på 

Ungdomens hus har under januari och februari 2019 genomfört de 

teman och aktiviteter som togs fram och röstades igenom december 

2018. Projektmålen att nå ut till ungdomar som normalt inte 

engagerar sig i Ungdomens hus och att öka och stärka unga flickors 

kunskap och intresse för hur de kan organisera sig och påverka sin 

vardag bedöms har uppnåtts. 

 

Engagemanget och intresset kring den genomförda medborgar-

budgeten har medfört att enheten fritid planerar nya initiativ och 

aktiviteter under våren och hösten 2019.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 5 april 2019.  

 

Särskilt uttalande från (S) och (V) 

Stefan Johansson med flera (S) och Mattias Håkansson med flera 

(V) anmäler ett särskilt uttalande. 

 

Vi delar förvaltningens utlåtande kring medborgarbudget. Vi är 

glada att vi i dåvarande majoritet höll i och drev på detta förslag, 

trots den dåvarande oppositionens starkt kritiska inställning till 

avslag. Vi vet att denna typ av verksamhet är bra exempel på både 

engagemangsskapande och som förebyggande trygghetsåtgärd men 

också ett sätt för att öka förståelsen och engagemang för politik och 

demokrati. Det är precis vad Älvsjö behöver mer av. 
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Vi ser extra positivt att både verksamheten inom fritid om 

stadsdelens ungdomar vill fortsätta med denna arbetsform även 

under 2019. Vi ser fram emot att få höra mer resultatet även för 

kommande medborgarbudget där vi ser behov att fokusera också 

inom följande områden: 

  

o Fortsätta med aktiviteter för att öka unga flickors 

engagemang i stadsdelens fritidsaktiviteter 

o Verksamhet som inkluderar nya Stockholmare i 

fritidsverksamheterna 

o Mer kultur för personer inom LSS verksamheten 

o Sommarlovsaktiviteter 

  

Det är områden som stadsdelen borde fokusera på, och använda sig 

av i medborgarbudgeten under 2019, men stadsdelen bör också ta 

sikt på fler områden under 2020. 
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§ 18 
Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till §§ 8 och 12 bifoga 

framförda synpunkter från funktionshinderrådet. 

 

Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet daterat 16 april 2019 anmäls. 
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§ 19 
Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 17 april 2019 anmäls. 
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§ 20 
Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 17 april 2019 anmäls. 
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§ 21 
Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- 

och planfrågor daterade 13 februari 2019 anmäls. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Sammanträdesprotokoll 

25 april 2019 

Sida 34 (36) 

 

 

§ 22 
Information från förvaltningen 
 

Stadsdelsdirektör Anne-Marie Tingeborn informerar nämnden om 

följande. 

Älvsjö Trygghetsdag 

Lördagen den 27 april arrangeras Älvsjö Trygghetsdag vid Älvsjö 

torg klockan 12.00 till 16.00. Bland annat medverkar 

fältassistenterna och medarbetare vid Ungdomens Hus och i 

Parkleken. På plats finns även stadens mobila ordningsvakter, 

Polisen Globen, MTR Pendeltåg med flera. 

Utbildnings- och informationstillfällen under våren 

Den 16 maj hjälper IT-samordnaren och nämndsekreteraren till med 

att aktivera användarkonton, installera om iPads och ladda ner 

appen Meetings+. Eventuellt delas nya larm- och 

inpasseringsdroppar ut. Nämnden har bjudits in till workshop från 

klockan 16.30 och fram till klockan 18.00.  

Den 21 maj bjuds nämnden in till ett informationstillfälle om 

avdelningen för förskola klockan 17.30 till 19.30.  

Den 23 maj utbildas nämnden i appen Meetings+ av Stadsarkivet. 

Utbildningen sker i Älvsjörummet klockan 17.15. 

Ny chef för socialtjänstavdelningen 

Maria Klemets tillträder som ny chef för socialtjänstavdelningen 

den 8 juli. Hon arbetar för närvarande vid socialförvaltningen och 

har tidigare arbetet vid Södermalms stadsdelsförvaltning. I avvaktan 

på hennes tillträde blir Göran Sjödin tillförordnad avdelningschef 

för enheten för vuxna, enheten för ekonomiskt bistånd och 

arbetsmarknad samt enheten för barn och familj. Elisabet Tullgren 

blir tillförordnad avdelningschef för enheten för äldre och enheten 

för funktionsnedsatta och socialpsykiatri. 

Röda stugan 
Vid förra sammanträdet ställdes en fråga om "Röda stugan" vid 

Korkskruven. Vid kvällens sammanträde svarar stadsdelsdirektören 

att hon varit i kontakt med fastighetskontoret som informerat om att 

en mindre upprustning kommer att göras för att hålla stugan i sådant 

skick att den inte fortsätter förfalla. Några större  

investeringar görs inte så länge det inte finns någon hyresgäst. 

Förvaltningen har i dagsläget inget behov att för egen del hyra 

stugan.  
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§ 23 
Frågor från nämnden 

 

Frågor från Vänsterpartiet 

1. Nedskärningarna inom Arbetsförmedlingen 

Dnr ÄLV 2019/174 
 

Mattias Håkansson med flera (V) anmäler en fråga enligt nedan. 

 

”Gällande statsbudget innebär stora nedskärningar inom 

Arbetsförmedlingen vilka snart börjar verkställas. 

Risken är överhängande att kommunala instanser tvingas överta en 

del av förmedlingens arbetsuppgifter.  

 

1. Vad innebär dessa för stadsdelsnämnden, socialtjänsten och 

de kommunala jobbtorgen?  

2. Vilka grupper av personer handlar det om och vilka 

utmaningar kan det betyda för stadsdelen?  

 

Vi önskar att förvaltningen efter sommaren återkommer med en 

lägesbeskrivning och analys – egen eller stadsgemensam.”  

 

Frågan överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 

2. Rulltrapporna vid Älvsjö station 

Dnr ÄLV 2019/175 

 

Mattias Håkansson med flera (V) anmäler en fråga enligt nedan. 

 

”Älvsjö station är en mycket viktigt knutpunkt och det borde vara 

en självklarhet att ha rulltrappor i bägge riktningar ut mot 

torget/bussterminalen. Frågan har lyfts tidigare och påpekas nu i 

funktionshinderrådets protokoll. Vad har hänt? 

Vi önskar en redogörelse för hur frågan har diskuterats inom och 

gentemot SL, och en bedömning av om och när sådana rulltrappor 

eventuellt kommer till stånd.”  

 

Frågan överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 
Biologiska mångfaldens dag 

Evy Kjellberg (C) hälsar alla välkomna till Biologiska mångfaldens 

dag den 18 maj som anordnas av Stockholms naturskyddsförening i 

samarbete med Samordningsgruppen behåll och utveckla Röda 

stugan med flera. 



 

 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 
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Inkomna handlingar 

Malin Hammarström (S) framför önskemål om att förse nämnden 

med inkomna synpunkter, klagomål och synpunkter digitalt i 

samband med övergång till digitala handlingar i Meetings+. 

Förvaltningen tar med sig frågan.  
 

Avtackning 

Eva Frykler, chef för socialtjänstavdelningen, avslutar sin 

anställning i början av maj. Ordförande Johan Nilsson (M) tackar 

Eva för ett gott samarbete och överlämnar en blombukett från 

nämnden. Eva Frykler framför tack till nämnden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


